
روزنامه

www.donyayehavadar.ir )ویژه نامه( جمعه 23 خرداد  1399-  قیمت: 1000 تومان497

رسانه مستقل
»داریوش مصطفوی« در گفت و گو با »دنیای هوادار«:

ابوطالب از معدود مربیان تاریخ فوتبال ایران از 
لحاظ مقام والای شخصیتی و اخلاقی بود
صفحه 4

»گودرز حبیبی« در گفت و گو با »دنیای هوادار«:

مرحوم ابوطالب نمونه ای از انسانیت و معرفت در ورزش بود
صفحه 4و5

فوتبال  فدراسیون  به  پیامی  ارسال  با  فیفا  اینفانتینو،رییس  جیانی    
کشورمان ضایعه درگذشت زنده یاد پرویز ابوطالب را تسلیت گفت.

در پیام اینفانتینو آمده است: می خواهم تسلیت و همدردی خالصانه و قلبی ام را 
بابت درگذشت پرویز ابوطالب مربی و بازیکن پیشین ابراز کنم.کلمات نمی توانند 

غمی که پس از فقدان وی و تاثیر آن بر فوتبال ایران پدید آمد را ادا کنند.
به نمایندگی از جامعه جهانی فوتبال،می خواهم عمیق ترین ابراز همدری خود را با 
فدراسیون فوتبال جمهوری اسلامی ایران،همبازیان  ابوطالب،خانواده،دوستان 

و عزیزانش ابراز کنم.
و  آرامش  باعث  دشوار  مقطع  این  در  ما  و کلمات  خاطرات  امیدواریم 

تسلی باشد.

رئیس فیفا درگذشت »پرویز ابوطالب« را تسلیت گفت
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سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
گفت: تاکنون ۱۸۰ هزار و ۱۷۶ نفر به طور قطعی به 
در ۲۴  نفر  فوت۷۸  با  و  شده  مبتلا  کرونا  ویروس 
ساعت گذشته، تعداد جان باختگان کرونا در کشور به 
۸ هزار و ۵۸۴ نفر رسیده و تاکنون 142 هزار و 663 

نفر از مبتلایان بهبود یافتند.
آمار  آخرین  درباره  گذشته  روز  لاری  سادات  سیما 
ابتلای قطعی به ویروس کرونا و موارد فوت ناشی 
از آن در کشور افزود: تا ظهر دیروز بر اساس گزارش 
آزمایشگاه ها و دانشگاههای علوم پزشکی دو هزار و 
۲۳۸ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی 
شد. از بین مبتلایان جدید، ۶۸۸ مورد بستری و ۱۵۵۰ 
نفر موارد سرپایی یا در تماس با مبتلایان بودند که 
شناسایی شدند. با در نظر گرفتن موارد جدید، مجموع 
بیماران مبتلا به کووید۱۹ در کشور به ۱۸۰ هزار و ۱۷۶ 

نفر رسید.
وی ادامه داد: در طول ۲۴ ساعت گذشته ۷۸بیمار 
دیگر مبتلا به کووید۱۹ در کشور جان باختند و از زمان 
شیوع این بیماری در کشور تاکنون ۸ هزار و ۵۸۴ نفر 

جان خود را از دست داده اند.
سادات لاری بیان کرد: بر اساس این گزارش ها تاکنون 
۱۴۲ هزار و ۶۶۳ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در 
کشور بهبودیافته و از بیمارستان ترخیص شده اند. 
۲۷۲۸ نفر از این بیماران نیز در وضعیت شدید این 
بیماری و به نوعی بحرانی تحت مراقبت در بخش 
های آی سی یو قرار دارند که امیدواریم شفا پیدا کنند.
وی گفت: تاکنون یک میلیون و ۱۷۳ هزار و ۲۰۸ 
آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
کرمانشاه،  خوزستان،  استانهای  افزود:  لاری  سادات 
یا  قرمز  وضعیت  در  هرمزگان  و  کرمان  کردستان، 

هشدار قرار دارند.
وی گفت: گزارش ها حاکی از این است که پروتکل 
های بهداشتی در اکثر شهرها به درستی رعایت نمی 
شود و میزان رعایت پروتکل های بهداشتی به یک 
چهارم کاهش پیدا کرده است امیدواریم مردم با رعایت 
پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری فیزیکی، پرهیز 
از ترددهای غیر ضرور و استفاده از ماسک در اماکن 

عمومی به کنترل بهتر اپیدمی کووید۱۹ کمک کنند.

142 هزار و 663 نفر از مبتلایان کرونا بهبود یافتند

خبری

»رئیس سازمان غذا و دارو کشور«:
نگرانی برای تامین ارز دارو و 

تجهیزات پزشکی نداریم
رئیس سازمان غذا و دارو از تخصیص سهمیه کامل این 
وزیر  در نشست  و گفت:  داد  بهار خبر  در فصل  سازمان 
بانک  رییس  و  جمهوری  رییس  اول  معاون  بهداشت، 
مرکزی مقرر شد؛ کل ارز موردنیاز برای تامین اقلام دارویی 
و تجهیزات پزشکی تا پایان خرداد تخصیص یابد و از این 

بابت جای هیچ نگرانی نیست.
نشست  حاشیه  در  پنجشنبه  عصر  ساز  شانه  محمدرضا 
شرکت های دانش بنیان حوزه داروسازی کرمانشاه که در 
سرسرای سازمان غذا و دارو استان برگزار شد در گفت و گو 
با ایرنا؛ به کمبود چند قلم دارو به دلیل مشکل حمل و نقل 
و انتقال ارز اشاره کرد و افزود: مشکل این اقلام دارویی 
بزودی با تخصیص منابع ارزی از سوی بانک مرکزی مرتفع 

خواهد شد و جای هیچ نگرانی نیست.
برای  قابل توجهی  ارز  روز گذشته  او گفت: ظرف ۲ سه 
تامین دارو و تجهیزات پزشکی عمدتا در راستای تامین 

مواد اولیه داروها برای تولید تخصیص یافته است.
پایان  تا  منابع  این  تخصیص  با  کرد:  اضافه  ساز  شانه 
خرداد؛ سازمان غذا و دارو کل سهمیه ارزی فصل بهار خود 
را دریافت می کند و نگرانی از بابت تامین ارز داروها و 

تجهیزات پزشکی نخواهیم داشت.
خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  بهداشت  وزیر  معاون 
در پاسخ به سوال خبرنگار ایرنا که برخی از اقلام دارویی 
خارجی در بازار کمیاب شده است؟ گفت: طبق سیاست 
سال »جهش تولید« و توافق سران سه قوه و به پیروی 
از سخنان مقام معظم رهبری، در توجه به تولید داخلی؛ 
داروهایی که مشابه تولید داخلی دارند واردات آنها ممنوع 

است.
او افزود: شاید برخی از افرادی دوست داشته باشند دارو 
خارجی مصرف کنند اما وقتی شرکت های داخلی توانایی 
تولید داروی مشابه، آن هم با کیفیت بالا را دارند، عاقلانه 
نیست در شرایط سخت اقتصادی، ارز کشور را برای واردات 

آنها هزینه کنیم.
شانه ساز گفت: ارز برای تامین داروهایی که مشابه داخلی 
ندارند و یا مواد اولیه داروها و همچنین تجهیزات پزشکی 

که نمی توانیم در داخل تولید کنیم هزینه خواهد شد.
وی در پاسخ به این سوُال که چرا برخی پزشکان داروهای 
خارجی را که مشابه داخلی دارند برای بیماران تجویز می 
کنند؟ گفت: همکاران پزشک اگر نسبت به عوارض و یا 
عدم تاثیرگذاری داروهای مشابه داخلی در معالجه اعتقاد 
دارند؛ باید در سامانه »adr« ) مرکز ثبت و عوارض ناخواسته 
داروها( عوارض آنها را مستدل و با مدارک و سند ثبت کنند 
و اگر نظرات آنها از سوی این سازمان نیز تایید شد نسبت 
به واردات اقلام خارجی اقدام و جلوی عرضه دارو داخلی 

موردنظر گرفته می شود.

گفت:  کشور  اجتماعی  تامین  سازمان  مدیرعامل 
متناسب سازی حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی کشور 
در دستور کار است و اگر این مهم به تصویب دولت برسد در 

مدت یک ماه اجرایی می شود.
»مصطفی سالاری« عصر گذشته در جریان سفر به استان 
مرکزی در جمع خبرنگاران در اراک افزود: توافق اولیه در 
بحث متناسب سازی حقوق بازنشستگان با دولت صورت 
از طریق  از دولت  از مطالبات سازمان  گرفته که بخشی 
واگذاری سهام شرکت های دولتی معادل حداکثر ۵۰۰ هزار 
میلیارد ریال و در هر شرکت حداکثر ۴۰ درصد به این سازمان 

بیمه گر داده شود.
حقوق  سازی  مناسب  سالانه  هزینه  کرد:  بیان  وی 
بازنشسته ها  ۱۳۰ تا ۱۵۰ هزار میلیارد ریال است که باید یا از 
طریق فروش سهام  تامین شود و یا اگر زمان برای فروش 
کافی نبود از طریق پشتوانه تسهیلات و روش های تامین 

مالی انجام گیرد.
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی کشور ادامه داد: افزایش 
سنوات بازنشستگان نیز هفته آینده انجام می شود و تاکنون 
نیز این امر به دلیل تصمیم شورای عالی کار در خصوص 
دستمزد کارگران که مبنا برای افزایش حقوق بازنشستگان 

بود انجام نشده است که این اتفاق نیز در چند روز گذشته 
انجام، قطعی و ابلاغ شده است.

سنوات  افزایش  ارایه  پیشنهادات  داشت:  اظهار  سالاری 
دولت  تصویب هیات  به  باید  و  ارایه شده  بازنشستگان 
نخواهد  ماه  این  حقوق  پرداخت  به  مهم  این  اما  برسد 
رسید زیرا پرداخت حقوق ها از چند روز گذشته آغاز شده و 

مابه التفاوت ها خردادماه پس از تصویب پرداخت می شود.
وی گفت: بیمه بیکاری آسیب دیدگان کرونا به تعداد معمول 
در کمیته ها رسیدگی شده و بر اساس روال بیمه بیکاری در 
سه ماه ای که بحران در کشور وجود داشت پرداخت می شود.
کرد:  اضافه  کشور  اجتماعی  تامین  سازمان  مدیرعامل 
جمعیت مازاد متقاضی  در کمیته ها رسیدگی شده نیز با 
شرایط خاص مصوب ستاد ملی کرونا تصمیم گیری می 
شوند و علی الحساب هایی از منابع دولتی نه محل صندوق 

تامین اجتماعی شروع به پرداخت شده است.
سالاری عنوان کرد: کرونا محدود به سه ماه نخواهد بود و 
پس از سه ماه دولت با نرخ قانون بیمه بیکاری مقرر کرده 
جمعیت مازاد را تا پایان مهرماه کمک دهد و ۸۵ درصد 

هزینه آن را پرداخت کند.
وی تصریح کرد: بیمه بیکاری که در مدت سه ماه اصلی 

بحران و ماه های بعدی که تبعات بیکاری آن وجود دارد 
جزو سوابق افراد محسوب می شود، دفترچه های درمانی این 
قشر اعتبار شده و جزو بازنشستگی آنها محسوب می شوند.

بیمه  افزود:  کشور  اجتماعی  تامین  سازمان  مدیرعامل 
بیکاری پارسال در کشور به نسبت سال ۹۷ افزایش نداشت و 
در اسفندماه ۲۲۰ هزار نفر مقرری بگیر بیمه بیکاری در کشور 
دریافت می کردند اما به دلیل شرایط کرونا تعداد ثبت نام 
کنندگان بیمه بیکاری در فرودین و اردیبهشت ماه امسال 
به ۶۸۰ هزار نفر رسید که برخی از آنها مشمول و برخی 

مشمول نبودند.
سالاری در خصوص حذف تمدید دفترچه های درمانی تامین 
اجتماعی نیز گفت: بیمه شدگان نیازی به مراجعه حضوری 
در شعب کارگزاری  تامین اجتماعی ندارند و در این راستا ۶ 
شیوه برای استعلام آنان در نظر گرفته شده که سه روش از 
طریق اینترنت و گوشی تلفن همراه و کامپیوتر امکان پذیر 
است و در سه روش بدون نیاز به اینترنت و با یک پیامک 

انجام می شود.
وی عنوان کرد: بیمه شدگانی که اعتبار دفترچه آنان تمام 
و  مراجعه  قرارداد  درمانی طرف  مراکز  به  شده می توانند 
خدمات لازم را دریافت کنند و نیازی به مراجعه به شعب 
و کارگزرای ندارند و این مهم از اول خردادماه جاری قطعی 

شده است.
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی کشور، هدف از سفر 
به استان مرکزی را، رسیدگی به مسایل مختلف مرتبط با 
با واحدهای  اجتماعی،موضوعات مرتبط  تامین  سازمان 
تولیدی و کسب و کار، اتاق بازرگانی، کارگران و جامعه 
کارگری و بازنشستگان کارگری عنوان کرد و گفت: برخی از 
مسایل و مشکلات در استان مرکزی قابل حل است و برخی 
نیز باید در شوراهای مربوطه مطرح و شود که گزارش آن به 

استان ارسال می شود.
استان  بازنشستگان  اقامتی  مرکز  داشت:  اظهار  سالاری 
مرکزی در ۱۰ هکتار زمین از چند ماه گذشته آغاز شده و 
تزریق منابع مالی خوب با تجهیزات این مرکز انجام می شود 
تا بتوان این طرح را که دارای ۸۰ درصد پیشرفت فیزیکی 

است، تا پایان سال به بهره برداری رساند.
وی افزود: کلینیک بیمارستان امام خمینی )ره( اراک هم 
یکی از طرح های خوب است که در حال حاضر جزئی از 
ساختمان اصلی است و باید به ساختمان جدید منتقل شود 

و ۲۵ تخت نیز به این بیمارستان اضافه می کند.

خبر اول

متناسب سازی حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی در دستور کار است

کرونا در ایران

سلامت
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3 اجتماعی

آموزش و پرورش البرز ۳۵۰۰ 
نیروی انسانی کم دارد

مدیرکل آموزش و پرورش البرز با اشاره به گستردگی حوزه کاری 
این اداره کل گفت: درحوزه آموزشی، اداری و خدماتی برای 
پاسخگویی به زیرساخت های تعلیم و تربیت سه هزار و۵۰۰ 

نیروی انسانی کم داریم.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، سالار قاسمی روز 
گذشته با اشاره به اینکه استان از لحاظ شاخص سنی دارای 
کارکنان اداری و آموزشی  باسابقه است،خاطرنشان کرد: اکنون 
آمار کارکنان بازنشسته از نیروی های ورودی به حوزه آموزش و 

پرورش البرز بیشتراست.
وی بیان داشت: سالانه به علت مهاجرت ها، شاهد رشد بیش از 
۱۲ هزار نفری جمعیت دانش آموزی درالبرزهستیم که ضرورت 
دارد، نیروی انسانی استان نیز متناسب با این جمعیت افزایش 

یابد.
مدیرکل آموزش و پرورش البرز با بیان اینکه کمبود نیروی 
انسانی البرز درپایه ابتدایی یک هزارو ۵۰ نفر است، اضافه کرد: 
این کسری نیرو درمتوسطه اول ۵۲۰ ودرمقطع متوسطه دوم 
۴۸۰ نفراست. در هنرستان های فنی وحرفه ای وکاردانش 

استان البرزنیز ۴۵۰ نفر کمبود نیروی انسانی وجود دارد.
قاسمی یادآورشد: آموزش و پرورش استان البرز ۲۳ هزار و ۳۸۹ 
پرسنل دارد که ۱۵ هزار و ۵۹۰ نفر آن را بانوان و۷ هزارو ۷۹۹ نفر 
را آقایان تشکیل می دهند. ۶۵ درصد ازنیروی انسانی آموزش و 

پرورش استان البرزبانوان هستند.
وی تعداد نیروی ورودی به آموزش و پرورش البرز را طیق 
آزمون استخدامی ، سرباز معلم و فارغ التحصیلان دانشگاه های 

فرهنگیان ۸۹۰ ذکر کرد.
مدیرکل آموزش و پرورش البرزپرسنل دارای شرایط بازنشستگی 
درسال تحصیل آینده در این استان را ۱۶۰۰ نفرعنوان کرد و گفت: 
درسال تحصیلی ۱۴۰۰-۱۳۹۹با کاهش ۷۰۰نفری پرسنل نسبت به 

سال تحصیلی ۹۹-۹۸ مواجه خواهیم بود.
وی از بهینه سازی نیروی انسانی و استفاده از تمامی ظرفیت 
ها موجود، حذف بعضی از پست های غیر ضرور و اولویت 
ساماندهی با کلاس، تشویق و ترغیب پرسنل برای استمرار 
خدمت برای سال تحصیلی آتی، تشویق و ترغیب پرسنل شاغل 
برای استفاده ازساعت غیر موظف اختیاری و تدریس ساعت 
موظف توسط مدیران و معاونین برای جبران بخشی از کسری 
ساعت موظف به عنوان راهکارپیش بینی شده برای تامین 

کمبود نیروی انسانی دراستان البرز یاد کرد.
قاسمی تاکید کرد: استان البرزبا کمبود فضای آموزشی نیزمواجه 
است به گونه ای که بیش از ۳۰ درصد فضاهای آموزشی این 
استان فرسوده است و دربخش تراکم دانش آموزی نیزبالاترین 

میانگین را در کشور دارد.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری البرز با اشاره به 
مشکلات اجتماعی ناشی از ساخت و سازهای غیرمجاز 
نوع ساخت وسازها  این  تبعات منفی  : آسیب و  گفت 

درازمدت خواهد بود.
به گزارش »دنیای هوادار«، علی درویش پور عصر چهارشنبه 
در یکصد و نود و هفتمین نشست شورای  اسلامی شهر 
کرج بیان داشت : ستاد پیشگیری از این نوع ساخت ها  
طبق مصوبه هیات  دولت و تکلیف شکل گیری آن برای 
استان ها از شهریورماه سال گذشته در البرز شکل گرفته و 
با جدیت پیش می رود که به زودی عملکرد دستگاه های 
اجرایی استان از جمله شهرداری ها، آب منطقه ای، سازمان 

جهاد و غیره در این زمینه را منتشر می کنیم.
وی ادامه داد: اگر بخواهیم به صورت ریشه ای با ساخت و 
سازهای غیرمجاز مقابله کنیم باید یک ضابط قضایی یا یک 
شعبه قضایی ویژه برای تسریع در حکم تخریب ساخت و 

سازهای غیر مجاز وجود داشته باشد.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری البرز با بیان اینکه 
آسیب های ناشی از ساخت و سازهای غیرمجاز دراز مدت 
است، عنوان کرد: در این میان توجه به طرح های تفضیلی 
شهرها اهمیت بالایی دارد اما در زمان حاضر فرآیند تهیه و 
تصویب این طرح ها خیلی زمان بر است و از طرفی طرح 

های تفضیلی تهیه شده شهرها ایراداتی دارد.
وی در ادامه با اشاره به اینکه در کمیسیون های ماده صد 
را بصورت جدی و محکم  نباید تعارف داشت و احکام 
صادر کرد، گفت: توجه به این مهم در مقابله با ساخت و 
سازهای غیرمجاز مهم است، در خصوص این نوع ساخت و 
سازها رسیدگی به مسئله اراضی قول نامه ای نیز اهمیت 
بالایی دارد که با کمک دستگاه قضا و چند دستگاه مسئول، 

رسیدگی به این نوع اراضی تعیین تکلیف می شود.
 علی کمالی زاده  شهردار کرج نیز در این نشست گفت: 
تعیین و تعریف یک مکانیسم مشخص برای مقابله با 

ساخت و ساز غیرمجاز مهم است؛ مشکل دیگر ما در آرای 
ترکیبی در کمیسیون ماده صد است چرا که به عنوان نمونه 
در یک ساختمان برای یک طبقه حکم تخریب و برای طبقه 

ای دیگر جریمه لحاظ می کند.
وی با  بیان اینکه بسیاری از آرای کمیسیون ماده صد 
در قانون نقض می شود، ادامه داد: اینکه برخی فکر می 
کنند چاه نفت شهرداری ها آرای کمیسیون ماده صد است، 
حداقل در این دوره فعالیت شورای شهر در کرج سخن 

درستی نیست.
شهردار کرج تاکید کرد: در سال جاری سهم  جرائم کمیسیون 
ماده صد از بودجه سه هزار و ۲۰۰ میلیارد تومانی شهرداری  

کرج کمتر از ۱۳درصد و برابر ۴۰۰ میلیارد تومان است.
 جعفر داراب خانی  معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع 
جرائم دادگستری کرج  نیز دراین نشست گفت:  بحث 
پیشگیری و مقابله هر 2 در ساخت و سازهای غیر مجاز مهم 
است اما اثر بخشی پیشگیری از مقابله بیشتر است؛ چون 
اگر مقابله به خوبی اثر می گذاشت، بعد از این اقدام مجدد 
شاهد تعدد تخلفات در ساخت و سازهای غیرمجاز نبودیم.

وی ادامه داد: مجموعه شهرداری و سیاستگذاران شورای شهر، 
مجریان و ناظرین بر امر رسیدگی به ساخت و ساز غیرمجاز 

همگی به دنبال خدمت سازنده در این حوزه هستند.
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری البرز 
با تاکید بر اینکه حاشینه نشینی در شهر کرج را با روندی 
متفاوت از دیگر کلانشهرها می بینیم، گفت: در کل موضوع 
حاشیه نشینی به عنوان یک مسئله مهم ذهن مسئولان 
کشور را نیز درگیر کرده است. یکی از چهار معضلی که در 
چند سال اخیر رهبر معظم انقلاب بر رسیدگی به آن  تاکید 

کرده اند، مبحث حاشیه نشینی است.
وی گفت: حریم شهرها از دست سوء استفاده گران در امان 
نیست و این موضوع موجب افزایش جمعیت شهرها شده 

است.
داراب خانی با بیان اینکه استان البرز از استان های متراکم 
کشور و فردیس متراکم ترین شهر کشور است، افزود: در 
کرج بیش از ۶۵درصد سکونتگاه ها به صورت آپارتمان 
نشینی است؛ در نتیجه تخلفات در این زمینه خیلی می 

تواند بیشتر شود اگر بروز آن پیشگیری نشود.

»البرز« چه خبر؟

»معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری البرز«:

آسیب های ساخت و ساز غیرمجاز درازمدت است

معاون فنی معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی 
استان البرز اعلام کرد که ۲۵ واحد بهداشتی آماده نمونه 

گیری از بیماران مشکوک کرونا در استان شده است.
دکتر افسون تیزویر  شامگاه چهارشنبه در نشست خبری 

اظهار داشت: بیماران مشکوک به کرونا باید در اسرع 
وقت به واحدهای نمونه گیری مراجعه کنند و درصورت 
تشخیص مثبت کرونا روند درمان و خودمراقبتی انجام 

گیرد.

وی بیان داشت: مردم نسبت به رعایت توصیه های 
بهداشتی اهمال کاری نکنند و همچنان با دقت آنها را 
انجام دهند، کرونا از آنچه که فکر می کنند به ما نزدیک 
تر است و این بیماری همچنان در سراسر دنیا وجود 
دارد، مردم  البرز و ایران نیز باید مانند تمام مردم در 

سراسر جهان نکات بهداشتی را با جدیت رعایت کنند.
تیزویر  در خصوص استفاده از ماسک اظهار داشت : 
ماسک های سه لایه تا حد زیادی از انتقال ویروس 
جلوگیی می کنند اما نحوه استفاده از ماسک بسیار 
اهمیت دارد. افراد قبل از استفاده از ماسک باید دستان 
خود را با آب و صابون به مدت ۲۰ ثانیه بشویند و ماسک 
را از قسمت بند ها روی صورت قرار دهند به نحوی که 
دهان و بینی کامل پوشانده شود  و پس از استفاده از 

ماسک با دست آلوده آن را لمس نکنند.
ماسک سه لایه هر ۲ الی سه ساعت یک بار باید تعویض 
شود. استفاده از ماسک در مکان های سر بسته که تهویه 
مناسبی ندارند الزامی است و مردم علاوه بر استفاده از 

ماسک فاصله اجتماعی یک متری را باید رعایت کنند.
بیماری کرونا که از ووهان چین شیوع پیدا کرد تاکنون  
در سراسر جهان بیش از هفت میلیون نفر را مبتلا کرده 

و تعداد زیادی جان باخته اند.
این بیماری در استان البرز با همکاری مردم و مسوولان 
روند تعادل بخشی پیدا کرده که البته با شروع دوباره 
فعالیت های اجتماعی و بی توجهی بسیاری به پروتکل 

ها دغدغه موج دوم این بیماری وجود دارد.

فعالیت 25 مرکز برای نمونه گیری از بیماران مشکوک کرونا در البرز 
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به جرات می توان گفت مهندس داریوش مصطفوی دایره 
المعارف فوتبال ایران است. وقتی پای سخن رئیس و دبیر 
اسبق فدراسیون فوتبال و بازیکن تیم های ملی فوتبال و 
باشگاه های استقلال و پرسپولیس می نشینیم ناگفته هایی 
می شنوی که شاید در دل تاریخ ورزش این مرز و بوم نهفته 
شده باشد و از هر دری که با وی سخن می گویی کلامی 
تازه با روح و روانت پیوند می خورد که انگار تمامی دانستنی 
های ورزش فوتبال در شخص مصطفوی خلاصه شده است. 
درگذشت پرویز ابوطالب، این مربی نیکنام و نیک نهاد ورزش 
فوتبال کشور موحب شد تا گفت و گویی داشته باشیم با 

داریوش مصطفوی که آن را در ادامه می خوانید:
شخصیت مرحوم پرویز ابوطالب از دو بعد قابل بررسی و تعمق 
است. نخست بُعد اخلاقی و شخصیتی و سپس بُعد علمی و 
نوآوری. در بعد اخلاقی به جرات می توانم بگویم جزء معدود 
افراد باشرف و از انسان ترین و با علم ترین مربیان تاریخ 
فوتبال ایران و آسیا به شمار می آید. طی بیست سال همکاری 
تنگاتنگ با ایشان در فدراسیون فوتبال از هیچکس به بدی 
سخن نگفت و از تمامی مربیان، ورزشکاران و دست اندرکاران 

تعریف و تمجید می کرد.
من اعتقاد راسخی به عملکرد علمی، عملی و اخلاقی وی 
داشتم و به همین خاطر از روزی که در فدراسیون فوتبال 
مشغول به کار شدم از تجرببات ارزنده ایشان در سمت های 
سرمربیگری و مشاوره در تیم های ملی نوجوانان، جوانان، 
امید و حتی بزرگسالان بهره مند شدم. ایشان به اتفاق آقای 
جلال چراغپور زوج بسیار خوبی را در کمیته آموزش فدراسیون 
فوتبال تشکیل دادند که می توانستند ورزش مارا هرچه بیشتر 
با علم روز دنیا آشنا کنند و یک انقلاب اساسی در فوتبال ایران 
به وجود آوردند که متاسفانه پس از رفتن من از فدراسیون این 

دو بزرگوار حمایت نشدند و تغییر پیدا کردند.
پرویز  مرحوم  گفت:  ادامه  در  داریوش مصطفوی  مهندس 
ابوطالب ارشدترین و بزرگترین استعدادیاب ایران به شمار 
می رفت. ایشان در دوران خود بهترین ورزشکاران تاریخ تیم 
های ملی و باشگاهی را تحویل جامعه داد. من اعتقاد دارم 
هیچکس به اندازه این خانواده، تا این حد به ورزش فوتبال 
خدمت نکرد. به خصوص برادرش امیرخان که عمری را رایگان 

خدمت کرد و هنوز هم اجاره نشین است!
رئیس اسبق فدراسیون فوتبال همچنین افزود: سی سال پیش 
وقتی که مرحوم پرویز ابوطالب گفت فوتبال یک صنعت به 
شمار می رود این کلمه نام آشنای امروز حتی به گوش فیفا 
و کنفدراسیون فوتبال آسیا هم نخورده بود چه رسد به دست 
اندرکاران ورزش داخلی اما امروز می بینیم فوتبال به عنوان یک 
صنعت پولساز و درآمدزا در تمامی قاره های جهان خودنمایی 
می کند و من همیشه به آینده نگری این مرد نیک نهاد و نیک 
سرشت درود می فرستم. مردی که بدون چشمداشت مالی و 
حتی نگرفتن ریالی دستمزد از فدراسیون صادقانه به ورزش این 
مرز و بوم خدمت کرد. اشخاصی مثل مرحوم پرویز ابوطالب 
حکم کیمیا را در ورزش دارند و بسیار معدودند. من به خانواده 
مرحوم ابوطالب تسلیت عرض نمی کنم، من به مردم فهیم و 
ورزش دوست ایران و ایرانی تسلیت عرض می کنم که خانواده 
آن مرحوم، مربیان، مدیران باشگاه ها، ورزشکاران، داوران، دست 
اندکاران و تماشاگران جزئی از ایران عزیز هستند. از خصایص 
و  رافت، جوانمردی  به مردمداری،  توان  این مرد می  بزرگ 

گذشت اشاره نمود که از خصیصه های بارز این مرحوم بود .
مصطفوی همچنین گفت: وزارت صنعت برای همیشه مدیون 
این بزرگمرد ورزش ایران خواهد ماند. زمانی که صحبت از 

خودکفایی بود مرحوم ابوطالب با تمام عشقش مبادرت به 
احداث و راه اندازی کارخانه ای به منظور تولید توپ داخلی 
پویا کرد که متاسفانه به دلیل عدم همکاری وزارت صنعت و در 
اختیار نگذاشتن مواد اولیه این کارخانه همانند ده ها و صدها 

کارخانه های دیگر تعطیل و به ورشکستگی کامل ختم شد. 
وی در ادامه گفت: با توجه به تمام بی مهری هایی که به 
ایشان روا گشته، مرحوم ابوطالب توانست چندین جلد کتاب در 
خصوص آنالیز فوتبال و آموزش نوین آن به چاب برساند که این 
آثار ارزنده وی برای همیشه در تاریخ ورزش ما ماندگار خواهد بود. 
او در پایان گفت: خوشحالم که روزنامه وزین »دنیای هوادار« 
که با حضور جمعی از نویسندگان و خبرنگاران فهیم اداره می 
شود شایستگی های منحصر بفرد این بزرگمرد ورزش ایران 
و آسیا را به رشته تحریر در می آورد و همیشه یار و یاور 
و  بوده  ایران  ورزش  بزرگان  و  پیشکسوتان، ریش سفیدان 
هست. این حرکت خوب و ماندگار مدیران این نشریه وزین 
را پاس می نهم و برای یکایک آن ها سلامتی و موفقیت 

آرزومندم.

سیروس جعفری
کارشناس ورزش - رسانه

»گودرز حبیبی« بازیکن اسبق تیم ملی فوتبال و باشگاه 
استقلال تهران که سالیان متمادی به همراه مرحوم علی 
ابوطالب یار دیرینه اش درمدیریت های مختلف ورزش تهران 
منشا خدمات ارزنده و سازنده ای بود، در خصوص سجایای 
اخلاقی و ورزشی مرحوم پرویز ابوطالب به خبرنگار روزنامه 
»دنیای هوادار« گفت: ارتباط دوستی من با پرویز خان و 
برادرانش به گذشته های دور بر می گردد زمانی که مرحوم 
پرویز ابوطالب در باشگاه راه آهن توپ می زد و ما در منطقه 
چهارصد دستگاه خیابان پیروزی. برگزاری مسابقات محله ای 
موجب می شد تا ارتباط تنگاتنگی بین بازیکنان تیم های 
شرکت کننده به وجود بیاد؛ از جمله دوستی وارادت من به 
مرحوم پرویز ابوطالب از همان مسابقات محله ای آغاز شد 
وتا آخرین روز حیات این مرد دوست داشتنی ادامه داشت. 
حبیبی در ادامه می گوید: سال ۱۳۴۰ که من به عضویت تیم 

فوتبال باشگاه استقلال درآمدم مرحوم پرویز ابوطالب دفاع 
میانی تیم بود مدافعی با قد کشیده، متعصب؛ سختکوش 
و بازیساز که برایم یک الگو. یک برادر یک همبازی و مهم 
تر از همه این ها، یک انسان وارسته بود و هیچگاه بازی 
از خاطراتم محو  مالاتیر  تیم  مقابل  ترکیه  در  درخشانش 

نخواهد شد.
گودرز حبیبی در ادامه گفت: با توجه به علاقه وافر مرحوم 
پرویز ابوطالب به علوم و فنون نوین ورزشی به اتفاق مرحوم 
رنجبر و آقای حشمت مهاجرانی در کلاس مربیگری کشور 
به  مربیگری  گواهینامه  اخذ  از  پس  و  کرد  شرکت  ژاپن 
آموزش نوجوانان و جوانان پرداخت و به نوشتن چندین 
جلد کتاب درخصوص آنالیز فوتبال و حرکات نوین ورزشی 
در تمرینات روی آورد که آثار ارزنده وی در صفحات زرین 

ورزش ماندگار خواهد ماند. 
حبیبی همچنین گفت: افتخار این را داشتم به اتفاق آقایان 
محمود حقیقیان و مرحوم علی ابوطالب زمانی که پرویزخان 
سرمربی تیم ملی فوتبال نوجوانان بود به عنوان مربی در 

باشیم. مرحوم  ایشان و نوجوانان عزیز کشورمان  خدمت 
ابوطالب نمونه ای از انسانیت، صداقت، معرفت و مهربانی 
بود. او برای توسعه ورزش فوتبال در سراسر ایران از هیچ 
از جنس  ابوطالب  کوششی دریغ نمی کرد. مرحوم پرویز 
آقایان هوشنگ،  برادران بزرگوارش  ورزش و فوتبال بود و 
مهدی حسین امیر و مرحوم علی همگی برآمده از دل ورزش 

بودند و عاشق خدمتگزاری صادقانه به ورزش.
بازیکن سابق تیم ملی و باشگاه استقلال در پایان گفت: 
نباید با ریش سفیدان، پیشکسوتان و بزرگان ورزش با بی 
مهری رفتار کرد. این بزرگواران سرمایه های اصلی ورزش 
هستند و نباید آن ها را تنها گذاشت. آن ها نیازمند پست 
و مقام نیستند و فقط به خاطر کسوت شان باید به آن 
ها احترام گذاشت و ادای دین کرد. در پایان بی نهایت از 
آقای مهرداد تیموری صاحب امتیاز و مدیرمسئول روزنامه 
وزین »دنیای هوادار« و همکاران خوبشان ممنونم که به یاد 
این بزرگان ورزش هستند تا نام نیکشان همیشه در ورزش 

جاودانه بماند.

»گودرز حبیبی« در گفت و گو با »دنیای هوادار«:

مرحوم ابوطالب نمونه ای از انسانیت و معرفت در ورزش بود

اختصاصی

ویژه

مهدی صالحی

 نویسنده و خبرنگار

شخصیت مرحوم پرویز ابوطالب از دو بعد قابل بررسی و تعمق است. نخست بُعد 
اخلاقی و شخصیتی و سپس بُعد علمی و نوآوری. در بعد اخلاقی به جرات می توانم 
بگویم جزء معدود افراد باشرف و از انسان ترین و با علم ترین مربیان تاریخ فوتبال 

ایران و آسیا به شمار می آید. 

»داریوش مصطفوی« در گفت و گو با »دنیای هوادار«:

ابوطالب از معدود مربیان تاریخ فوتبال ایران از لحاظ مقام والای شخصیتی و اخلاقی بود
او به همه خوبی کرد اما از کسی خوبی ندید!
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روزنامه

5 ویژه

امیرحسین خدیر
نویسنده

برای نسل امروز جالب است که بدانند کشف بزرگ پرویز 
ابوطالب بعد از انقلاب کدام بازیکن بوده است.

باشگاه استقلال )پیش از انقلاب:تاج( یکی از اصیل ترین یاران 
خود را از دست داد: پرویز ابوطالب متولد ۱۳۲۱ خورشیدی که 
در ۷۸ سالگی به دیار باقی شتافت.پرویز ابوطالب؛ خاموشیِ 
»خدمت گزارِ خاموش« فوتبال ایران. از آنجا که در »ویکی پدیا« 
او  دربارۀ  سایت  ها  خبرگزاری ها  و  برخی  خبر  در  حتی  و 
اشتباهات متعددی را مشاهده کردم، در این نوشته هم یادی 
می کنم از این چهرۀ با شخصیت و فرهنگ ساز و الگو در فوتبال 
و باشگاه داری در ایران و هم از این رهگذر آن اشتباهات را 

یادآور می شوم تا اطلاعات نادرست، ثبت نشود.
از جمله این که آمده است او سرمربی تیم راه آهن بوده در 
حالی که برادر او - امیر ارشد ابوطالب - سرمربی راه  آهن بوده نه 
پرویزخان. یا این که او هیچ گاه سرمربی رسمی »تاج« نبوده 

اگر چه یار همیشگی باشگاه بوده است.
قبل از انقلاب کلا تنها چهار نفر سرمربی گری تاج را بر عهده 
داشته اند: علی دانایی فرد، محمود بیاتی، رایکوف و جکیچ. یا 
غلط دیگر این که او مربی تیم ملی بوده حال آن که جوانان 

درست است.
یا این اشتباه که همراه حشمت مهاجرانی به ژاپن اعزام شد 
در حالی که عباس کردنوری همراه حشمت مهاجرانی به ژاپن 

رفت و نه رنجبر نه ابوطالب نرفتند.
هنگامی که باشگاه دوچرخه سواران )با نام  بعدی تاج( تاسیس 
شد و می خواست فوتبال خود را توسعه دهد مانند باشگاه 
شاهین زیر مجموعه هایی برای تیم اصلی تشکیل دادند و 
بدین ترتیب تیم های بی )B( و سی)C( زیر نظر سازمان تاج 
شکل گرفتند یا همان تیم دیهیم و تیم نگهبان که بعدها نام 

آن افسر شد.
دلیل این کار این بود که می خواستند از نونهالی بازیکنان را با 
فرهنگ و مکتب خود آشنا کنند و از سوی دیگر نه می شد به 
تیم اصلی به سادگی ها راه یافت و نمی خواستند این بازیکنان 

رها شوند.
از بدو  بود و  فوتبالی  از یک خانوادۀ کاملاً  ابوطالب  پرویز 
تاسیس یک تاجی اصیل. در آن زمان بزرگانی مانند بیوک 
جدیکار، محمود بیاتی، پرویز کوزه کنانی و دیگرانی که آنها نیز 
با مهارت بودند فیکس بازی می کردند و او به تیم دیهیم رفت 

و در آنجا بازی کرد.
پرویز  داشت  »مدیر«ی  از چند فصل چون شخصیت  بعد 
خسروانی مالک باشگاه دستور داد تیم فوتبال دیهیم -زیر 
مجموعۀ سازمان تاج- هم به طور کامل به او سپرده شود و 
در آن زمان در اتفاقی نادر همزمان سرمربی، کاپیتان و بازیکن 

تیم هم شد همانند عباس کرد نوری در تیم نگهبان )افسر(.
بود  فوتبالیست ها  کرده ترین  تحصیل  جزو  ابوطالب  پرویز 
و چنان که اشاره شد از سال 1344 در تیم دیهیم همزمان 
و  کاپیتانی  البته  بعدتر  بود.  بازیکن  و  کاپیتان  سرمربی، 
مربی گری را به برادر کوچک تر خود -مهدی ابوطالب - سپرد و 

خود کماکان، سرمربی باقی ماند.
در سال ۱۳۵۲ در کلاس بین المللی که دتمار کرامر مربی بزرگ 
آلمان و فیفا و مربی بایرن مونیخ )با سابقۀ سه قهرمانی در 
جام باشگاه های اروپا( در تهران برگزار کرد در جایی که حسن 
حبیبی شاگرد اول آن شد او به همراه فریدون عسگرزاده، 
عباس رضوی، باقر سپهسالاری، احمد خداداد، ناصر ابراهیمی، 
محمود یاوری و بهمن صالح نیا شاگرد ممتاز کلاس دتمار 

کرامر شد.
اولین بار که نام پرویز ابوطالب به گوش ها خورد به عنوان 
بازیکنی تکنیکی بود در بازی شاهین- دیهیم. وقتی تکنیک 
خود را به رخ حریف کشید و توپ را سه بار از بین پاهای 
مسعود برومند عبور داد و کاپیتان تیم ملی و شاهین راخوش 
نیامد و حمل بر تحقیر کرد و با برخورد فیزیکی واکنش نشان 
داد. ابوطالب اما سن و سال و کسوت را رعایت و صحنۀ 
درگیری را ترک کرد و کوچک ترین اصطکاکی با بزرگ تر خود 

ایجاد نکرد؛ سرش را پایین انداخت و رفت.
تیم دیهیم بازیکنان بسیاری به فوتبال معرفی کرد. منصور 
رشیدی را در نوجوانی از تاج آبادان به دیهیم تهران آورد و او به 

بالاترین سطح دروازه بانی ایران رسید.
به  بود.  هم  خوبی  بسیار  دروازه بان شناس  ابوطالب  پرویز 
طوری که در دوران مربی گری دیهیم، سه دروازه بان او- منصور 
رشیدی، حسین قره خانلو و اکبر کزازی -  دروازه بان های سطح 

بالایی بودند و یک به یک به آنها بازی می داد و نوبتی.
آن موقع این گونه نبود که یک دروازه بان را به عنوان دروازه بان 
اول بشناسند و دیگری دروازه بان دوم باشد. مگر اینکه کیفیت 
که  حجازی  ناصر  همانند  باشد  متفاوت  بسیار  دروازه بان 
استثنا بود. منصور رشیدی به تاج رفت، حسین قره خانلو به 

پرسپولیس پیوست و اکبر کزازی به راه آهن.
در سال 1351 کامبیز آتابای -رئیس فدراسیون فوتبال ایران- 
تصمیم به برگزاری مسابقات نیمه حرفه ای جام تخت جمشید 
به صورت رفت و برگشت گرفت و اعلام کرد از هر باشگاه تنها 

یک تیم می تواند شرکت کند..
تیم  دیهیم البته اسم »پله« را برای خود انتخاب کرد )در سال 
1351 تیم معروف سانتوز به همراه »پله« مروارید سیاه فوتبال 
جهان به دعوت باشگاه تاج به ایران آمد و به احترام و افتخار 
این اتفاق، در حضور پرویز ابوطالب و پرویز خسروانی و خود 
پله نام باشگاه دیهیم به پله تغییر پیدا کرد و نام تیم نگهبان 

نیز به تیم افسر(.
دو تیم پله و افسر اما حق شرکت در مسابقات تخت جمشید 
را نداشتند و به همین خاطر این دو در مسابقات باشگاه های 

تهران شرکت می کردند.
نکتۀ جالب این که برای مسابقات این دو تیم نیز تماشاگران 

طرفدار تاج در استادیوم حضور پیدا می کردند. این رویکرد که 
یک تیم بزرگ تیم های دو و سه داشته باشد در حال حاضر 
در تیم های بزرگ دنیا همانند بایرن مونیخ و رئال مادرید با 
جدیت اجرا می شود و بازیکنان خود را از کودکی و نونهالی 
زیر نظر می گیرند. البته در مسابقات دسته های خود حتی اگر 
مقام اول را نیز کسب کنند صعود نخواهند کرد و اگر بازیکن 
بزرگی پیدا کنند آن بازیکن را آرام آرام به تیم اصلی راه نمایی 

می کنند..
دیهیم و افسر زیرمجموعه باشگاه تاج بودند اما برای خود ردیف 
بودجه ای جدا داشتند و سازمان هایشان، زمین های فوتبال شان 
و همه چیز آنها )هر چند آماتوری بود( جدا بود و در رشته های 
دیگر نیز فعالیت می کردند. به عنوان مثال تیم والیبال بانوان 
تاج بسیار قوی بود. به گونه ای که خانم پری فردی کاپیتان 
تیم دیهیم از زیر مجموعه های تاج کاپیتان تیم ملی نیز بود و 

در آن زمان والیبال بانوان را بسیار رونق بخشیده بودند.
در سال 1348 خورشیدی رایکوف همزمان مربی تیم ملی ایران 
و تیم جوانان بود و هنگامی که به تیم تاج آمد پرویز ابوطالب 
سه دوره سرمربی تیم جوانان ایران شد و بهترین بازیکنان را 
تحویل فوتبال ایران داد. شاگردان پرویز ابوطالب در سال ۱۳۵۱ 
در شهر بانکوک - یکی از مهم ترین مسابقات جوانان آسیا - 

مسابقاتی که مستقیماً پخش می شد- به مقام سوم رسیدند.
اکنون  هم  )که  بود  راغفر  حسین  آن  دروازه بان  که  تیمی 
کارشناس اقتصادی پرآوازه ای شده و به عنوان استاد اقتصاد 
با تخصص خط فقر شناخته می شود( با بازیکنانی چون جواد 
الله وردی، عباس نوین روزگار، حمید سه برادران، اسماعیل 
حاج رحیمی پور، علیرضا عزیزی، علیرضا خورشیدی، جهانگیر 
فتاح و مسعود مژدهی. تیمی بسیار قوی که مسابقات را با 
تسلط کامل می بردند و تنهادر مسابقۀ نیمه نهایی در برابر تیم 

قدرت مند اسراییل پیروز نشدند.
در آن بازی البته داور یک گل بسیار زیبا را که بعد از برخورد 
به دو تیر به درون دروازه رفته بود، نپذیرفت. تیم ایران، یک 
بر صفر بازی را واگذار کرد و در رده بندی با بردن تایلند به 
مقام سوم رسید. )در آن زمان مردم همین حساسیت کنونی 
در مقابل عربستان را درباره اسراییل داشتند و دوست داشتند 

حتماً ببریم(.
در سال ۱۳۵۴ هنگامی که باشگاه های تهران کاملاً از رونق 
طی  بود  جام  مهم ترین  تخت جمشید  جام  و  بود  افتاده 
پیشنهادی به جای حضور در باشگاه تهران تصمیم به برگزاری 
تهران  باشگاه های  نونهالان  و  نوجوانان  جوانان  لیگ های 

گرفتند.
بدین ترتیب باشگاه پله و افسر منحل شد و پرویز ابوطالب کل 
تیم پله یا همان دیهیم را به تیم بوتان منتقل کرد و بعد از 

انقلاب نیز این تیم ادامه حیات داد.
کلا ابوطالب یک تاجی اصیل بود. خانواده او نیز یک خانواده 
کامل فوتبالی . برادر بزرگش امیر ارشد ابوطالب که بازیکن 
بزرگی نیز بود سرمربی تیم راه آهن بود و بازیکنان بزرگی را 
تحویل فوتبال ایران داد: بازیکنانی همچون بهتاش فریبا، کریم 

غیاثی، حافظ طاحونی، محمود صادقی و حسین راغفر.
با اینکه دو برادر دیگر پرویز و مهدی از اول تا به انتها در 
باشگاه تاج بودند و خدمت کردند، هنگامی که که نام این 
تیم بعد از انقلاب ۵۷ به استقلال تغییر پیدا کرد کوچک ترین 
سهم خواهی نکردند و در مصاحبه های گوناگونی گفته بودند 

تنها وظیفه خود را انجام دادیم و هرچه داریم از این باشگاه 
است. عباس کرد نوری نیز که هنوز در قید حیات است -و 
خداوند عمر او را دراز کند- با چنین دیدی ادامه داد. هرچند 
که یک بار بعد از انقلاب مدیرعامل و درواقع اولین مدیرعامل 
باشگاه تاج )استقلال( بعد از انقلاب شد اما بدون حاشیه بعد 

از مدتی پست خود را واگذار کرد.
برای نسل امروز جالب است که بدانند کشف بزرگ پرویز 
ابوطالب بعد از انقلاب کدام بازیکن بوده است. او بعد از 
انقلاب هم مربی تیم جوانان شد و فرهاد مجیدی را او کشف 

کرد نه دیگری.
اگرچه ابوطالب و عباس کردنوری و بسیاری برای باشگاه 
اندازه  آن  به  شان  نام  اما  کرده اند  تلاش  کنونی  استقلال 
که باید در سر زبان ها نبوده و بیشتر حرفه ای های فوتبال 
می شناسند شان و از این رو در عین احترام به مرحوم منصور 
پورحیدری که برخی برای او از لقب »پدر« نیز استفاده می کنند 
می توان گفت در واقع میوۀ زحمات اینان را چیده اند. این 
جمله آخر را به قصد نادیده انگاشتن خدمات منصورخان 

نیاوردم.
را  خاموش«  »خدمت گزاران  باشد  یادمان  که  بود  رو  آن  از 
نیز باید یاد کرد و اگر در مقابل چشم ها و در رسانه ها یا در 
هیاهوها نبوده اند نباید به بوته فراموشی سپرده شوند. پرویز 
ابوطالب بی گمان یکی از برجسته ترین خدمت گزاران خاموش 
فوتبال و باشگاه  داری در ایران خصوصاً باشگاه استقلال بود. 

یادش گرامی و خدایش بیامرزد....

پرویز ابوطالب؛ خاموشیِ »خدمت گزارِ خاموش« فوتبال ایران

کلا ابوطالب یک تاجی اصیل بود. خانواده او 
نیز یک خانواده کامل فوتبالی . برادر بزرگش 
امیر ارشد ابوطالب که بازیکن بزرگی نیز بود 
سرمربی تیم راه آهن بود و بازیکنان بزرگی را 
تحویل فوتبال ایران داد: بازیکنانی همچون 
بهتاش فریبا، کریم غیاثی، حافظ طاحونی، 

محمود صادقی و حسین راغفر.

دیدگاه میهمان
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نمایش موسیقی

»قطب الدین صادقی«، »مهرداد رایانی مخصوص« و »حسین پاکدل«؛

داوران جایزه بزرگ سرو انتخاب شدند
موزه »آویچی« در سوئد راه اندازی می شود

مشاور عالی مدیر عامل انجمن تئاتر انقلاب و دفاع مقدس از انتخاب »قطب الدین صادقی«، 
»مهرداد رایانی مخصوص« و »حسین پاکدل« داوران جایزه بزرگ سرو خبر داد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط عمومی انجمن تئاتر انقلاب و دفاع مقدس توحید 
معصومی گفت: نخستین دوره جایزه بزرگ سرو به مراحل پایانی خود نزدیک می شود و 
قطب الدین صادقی، حسین پاکدل و  مهرداد رایانی مخصوص، کار داوری و ارزیابی ۴۵ اثر راه 

یافته به مرحله نهایی را از طریق فیلم آثار مورد داوری قرار می دهند.
مشاور عالی انجمن تئاتر انقلاب و دفاع مقدس در خصوص رویکردها و مراحل کاری این رویداد 
ادامه داد: با هدف شناسایی و ساماندهی گروه های نمایشی در سراسر کشور که در سال ۹۸ در 
موضوع تئاتر دفاع مقدس، انقلاب اسلامی و مقاومت اثر تولید و اجرای عمومی کرده اند و به 
منظور ایجاد انگیزه و تشویق هنرمندان، فراخوانی را به کلیه مراکز فرهنگی و هنری تولید تئاتر 
مثل مراکز استانی حوزه  هنری، انجمن هنرهای نمایشی استان ها و سازمان بسیج هنرمندان 
هر استان ارسال کردیم و همچنین طی فراخوانی عمومی از گروه های نمایشی خواستیم تا با 

ارسال فرم درخواست، تولیدات خود را در سال ۹۸ برای ما ارسال کنند.
۲۷۰ تقاضا از سراسر کشور در مهلت مقرر به دبیرخانه ارسال شد که از این تعداد پس از ارزیابی 

توسط ۱۰۰ نفر از هنرمندانِ استان های مختلف، تعداد ۴۵ اثر به مرحله نهایی راه پیدا کرد.
معصومی در پایان اضافه کرد: طی تماس با کارگردانان این آثار، دی وی دی نمایش ها را 
درخواست کردیم که هم اکنون داوری آن ها توسط داوران در حال انجام است و در نیمه اول 

تیر ماه طی مراسمی از برگزیدگان تجلیل به عمل خواهد آمد.
نخستین دوره جایزه بزرگ سرو برای نخستین بار در کشور و در بخش های نمایشنامه، 
کارگردانی، بازیگری مرد و بازیگری زن، طراحی صحنه و موسیقی و نمایش برگزیده به منظور 
تجلیل از فعالان تئاتر دفاع مقدس انقلاب اسلامی و مقاومت در سال ۹۸ به همت انجمن تئاتر 

انقلاب و دفاع مقدس بنیاد فرهنگی روایت فتح برگزار می شود.

موزه یادبود »آویچی« خواننده تک آهنگ نام آشنای »بیدارم کن« سال آینده میلادی در 
استکهلم سوئد برپا می شود.

به گزارش خبرگزاری رویترز، موزه تجربه آویچی )Avicii Experience( پروژه مشترک گروه 
سرگرمی پاپ هاوس و بنیاد تیم برگلینگ است که در مرکز فرهنگی دیجیتال اسپیس 

)Space( برپا می شود. این مرکز تابستان ۲۰۲۱ افتتاح خواهد شد.
به گفته پر ساندین )Per Sundin( مدیر اجرایی گروه پاپ هاوس، بازدیدکنندگان از این موزه 
می توانند به برخی از آثار منتشر نشده آویچی گوش داده و به عکس ها و یادگارهای شخصی 

وی نگاهی بیندازند.
تیم برگلینگ )Tim Bergling( با نام هنری آویچی ترانه سرا، دی جی و آهنگساز مطرح 
 )Sunshine( و سان شاین )Hey Brother( سوئدی با ترانه هایی چون بیدارم کن، هی برادر
که در سال ۲۰۱۲ نامزد دریافت جایزه گرمی شد، به شهرت جهانی رسید و در سال ۲۰۱۱ در 
جایگاه ششم فهرست ۱۰۰ دی جی  برتر جهان قرار گرفت. این ستاره جوان دنیای موسیقی 
در آوریل سال ۲۰۱۸ در سن ۲۸ سالگی به دلیل آن چه خانواده اش استرس بیش ازحد عنوان 

کردند، خودکشی کرد.
آنا کونیگ یرلمیر )Anna Konig Jerlmyr( شهردار استکهلم با ارسال ایمیلی به رویترز ابراز 
امیدواری کرد که موزه تجربه آویچی بتواند گفتگویی را در باب سلامت روان و پیشگیری از 

خودکشی به جریان اندازد.

جهان سینما

 ستاره دونالد ترامپ، در پیاده روی مشاهیر هالیوود، 
توسط معترضین با رنگ سیاه مخدوش و جمله 
»زندگی سیاه پوستان مهم است« نیز در اطراف آن 

نوشته شد.

شرکت  فیلم«  »بونا  جانشین  وی«  »هوانگ 
طبقه  پنجره  از  را  خود  چینی  بزرگ  فیلمسازی 

هجدهم ساختمان به پایین پرتاب کرد!

 ،)AMC بزرگ ترین »گروه سینمایی آمریکا« )سینمای
در پی تعطیلی های ناشی از شیوع کرونا حدود دو 

میلیارد دلار ضرر کرد!

در پی اعتراض های ضد نژادپرستی: فیلم »بر باد 
رفته« از آرشیو کمپانی HBO Max حذف شد.

»مست عشق« )حسن فتحی( تا پایان تابستان آماده 
نمایش می شود.

برنامه سینمایی »هفت« بعد از وقفه ای چند ماهه 
پخش خود را دوباره آغاز می کند.

صداگذاری فیلم سینمایی »طلاخون« به کارگردانی 
ابراهیم شیبانی به پایان رسید.

»ساسان سالور«: بازگشایی سینماها تنها به ضرر تهیه 
کنندگان است.

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

آلبوم موسیقی جاز نوعی آبی یا کایند آف بلو )نوعی آبی( یکی از معروف ترین 
آثار آهنگساز و نوازنده شهیر و تکرارنشدنی تاریخ موسیقی جاز، مایلز دیویس  
و از ارزشمندترین آلبوم های تاریخ این سبک است. در این آلبوم با برخی از 
مشهورترین نوازندگان و آهنگسازان تاریخ موسیقی جاز از جمله افرادی جان 
کولتران) نوازنده ساکسیفون(، وینتون کلی )نوازنده پیانو(، جیمی کاب )نوازنده 
درام( و... همکاری شده است. دیویس در این آلبوم به سراغ موسیقی مدال 
رفت و از موسیقی گذشته خود که بیشتر در سبک هارد باب جای می گرفت، 
فاصله گرفت. این مجموعه از سوی بسیاری از منقدان به عنوان برترین اثر تاریخ 
موسیقی جاز شناخته می شود و این شاهکار مایلز دیویس در زمره یکی از برترین 
آلبوم های تاریخ جای دارد. این آلبوم بر بسیاری از سبک های موسیقی پس از 
خود از جمله راک، جاز و حتی کلاسیک تاثیر گذاشت و از این حیث نیز یکی از 
مطرح ترین آلبوم های تاریخ است. این آلبوم یکی از نشانه های ملی کشور آمریکا 
است. مجله رولینگ استون، آلبوم کایند آف بلو را در رده ۱۲ در میان ۵۰۰ آلبوم 
برتر تاریخ قرار داد. این آلبوم پرفروش ترین و موفق ترین آلبوم مایلز دیویس است 
که نزدیک به ۵ میلیون نسخه از آن به فروش رفت. از حیث فروش این آلبوم 

پرفروش ترین آلبوم تاریخ موسیقی جاز است.

1959 / »Kind of Blue | نوعی آبی«
:: مایلز دیویس | جاز ::

»در سال 1868 وقتی ایتن ادواردز )با بازی جان وین( از جنگ داخلی آمریكا به 
ایالت تگزاس باز می گردد. او كه خانواده ای ندارد، در خانه برادرش ساكن می شود. 
او هنوز در حال انس گرفتن با شرایط جدید زندگی اش است كه اتفاقی تلخ و 
سخت همه چیز را بر هم می زند. در حمله ناگهانی افراد قبیله كومانچی، برادر او 
به همراه همسر و پسرش كشته می شوند و مهاجمان دختر كوچك خانواده را 
می ربایند. با بازگشت ایتن و روبه رو شدنش با این اتفاق، داستان وارد ماجراها 
و سفرهای دور و دراز او می شود.« این تنها خلاصه ای کلی است بر یکی از 
شاهکارهای بی بدیل تاریخ سینما و اساسا یکی از نمادین ترین آثار ژانر ناب 
»وسترن« یعنی »جویندگان« ساخته آقای »جان فورد«. جویندگان، بر خلاف 
دیگر فیلم های جان فورد، قهرمان ندارد. جان وین در این فیلم، یك ضدقهرمان 
تنهاست كه در جامعه راهی ندارد و اعمالی بسیار خشن از او سر می زند. از این رو 
جویندگان را یكی از متفاوت ترین فیلم های جان فورد باید به شمار آورد. داستان 
فیلم سرتاسر غرب را در برمی گیرد- از شمال تا کانادا و از جنوب تا مکزیک- اما 
انگار بازیگران هیچ گاه از دره مانیومنت )لوکیشن محبوب فورد( خارج نمی 
شوند. دره مانیومنت، نزد فورد چیزی بیش از یک مکان فیزیکی است؛ حالتی 

است ذهنی.

1956 / »The Searchers | جویندگان«
:: جان فورد ::

»نسیم نیکلاس طالب«، زاده سال 1960، آماردان، تحلیلگر ریسک و نویسنده 
ای لبنانی-آمریکایی است که آثارش بر مسائل تصادفی بودن، احتمال و عدم 
قطعیت تمرکز دارد. طالب استاد دانشگاه های متعددی بوده و اکنون استاد 
مهندسی ریسک در مدرسه مهندسی تندن دانشگاه نیویورک است. او همچنین 
در زمینه ریاضیات، تجارت در وال استریت و مشاوره سرمایه گذاری فعالیت 
کرده است. »قوی سیاه«، رویدادی بسیار نامحتمل با سه ویژگی اصلی است: 
غیرقابل پیش بینی است؛ تأثیر شگرفی دارد؛ و پس از اتفاق افتادن، می توانیم 
تحلیلی از آن ارائه کنیم که باعث می شود آن رویداد، قابل تفسیرتر و پیش 
بینی پذیرتر از گذشته جلوه کند. طالب سال ها در این باره تحقیق کرده که 
انسان ها چگونه به خودشان می قبولانند که بیشتر از آنچه واقعا می دانند، 
اطلاعات دارند. ما اغلب ذهنمان را درگیر رویدادهای نامرتبط و بی اهمیت می 
کنیم، در حالی که اتفاقات بزرگ و تأثیرگذار به غافلگیر کردن ما و شکل دهی 
به جهانمان ادامه می دهند. طالب در این کتاب جذاب و بسیار روشنگرانه، همه 
چیز را درباره ی چیزهایی که نمی دانیم، توضیح می دهد. او روش هایی فوق 
العاده ساده اما تأثیرگذار برای مواجهه با »قوهای سیاه« و بهره برداری از آن ها 

را در این کتاب به مخاطبین ارائه می کند.

2007 / »The Black Swan | قوی سیاه«
:: نسیم نیکلاس طالب | ترجمه: محمدابراهیم محجوب ::

کتابفیلم موسیقی



جمعه 23 خرداد 99 -  شماره  497

روزنامه

7 اقتصادی

با حضور رئیس سازمان برنامه و بودجه؛
افتتاح کارخانه کنسانتره
 زغال سنگ در طبس 

کارخانه زغالشویی و تولید کنسانتره زغال  سنگ با حضور رئیس 
سازمان برنامه و بودجه، استاندار خراسان جنوبی و جمعی از 

مسوولان در شهرستان طبس به بهره برداری رسید.
به گزارش »دنیای هوادار«، محمدباقر نوبخت عصر گذشته در 
حاشیه افتتاح این پروژه در جمع خبرنگاران گفت: آخرین برنامه 
این سفر بازدید از واحد مجتمع زغال سنگ ممرادکو طبس بود 
که مهمترین نیاز این واحد صنعتی بحث زیرساخت ها است که 
امید است بتوانیم به زودی زیر ساخت های لازم را برای توسعه 

این واحدها فراهم کنیم.
وی ادامه داد: هدف از این سفر ارزیابی پیشرفت برنامه های سال 
۹۸ و ۹۹ در این استان بود که ۹۴۰ میلیارد تومان برای توسعه زیر 
ساخت های استان خراسان جنوبی در ۲ سال گذشته پیش بینی 
شده بود که در همان سال اول ۵۴۰ میلیارد تومان تخصیص 
داده شد و بقیه اعتبارات تا پایان امسال تخصیص خواهد یافت.
رئیس سازمان برنامه و بودجه اظهار داشت: از آنجایی که هر 
تخصیصی نیازمند گزارش از عملکرد و پیشرفت کار قبلی است، 
سومین سفرم به خراسان جنوبی بخاطر گزارش گیری از اقدامات 

صورت گرفته بود.
وی تصریح کرد: در بحث محرومان ۱۰ هزار واحد مسکونی 
روستایی قبلا مصوب شد که تاکنون هفت هزار واحد افتتاح 
شده و سه هزار واحد باقی مانده که تا سه ماه آینده به بهره برداری 

می رسد.
نوبخت بیان کرد: همچنین امروز پنج هزار واحد مسکونی 
محرومان در شهرهای استان مصوب شد که با همکاری بنیاد 

مسکن و کمیته امداد اجرایی خواهد شد.
وی افزود: برای آینده ۷۵ پروژه به ارزش هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان 
تسهیلات سرمایه گذاری در نظر گرفته شد تا بتوانیم برنامه های 

جهش تولید را در استان خراسان جنوبی تحقق بخشیم.
وی اظهار داشت: امروز همچنین تفاهم نامه ای با استاندار بسته 
شد که امیدواریم به تحقق بپیوندد در کنار آن برای اشتغال با 
توجه به اینکه خراسان جنوبی از ظرفیت بالای انرژی خورشیدی 
برخوردار است، تفاهم نامه ای برای نصب هفت و هزار و ۵۰۰ پنل 
خورشیدی برای استان در نظر گرفته شد که اشتغال همین تعداد 

را در بر دارد.
وی یادآور شد: همچنین تفاهم نامه ایجاد سه هزار فرصت شغلی 

در حوزه صنایع دستی در این سفر برنامه ریزی شد.
مدیرعامل مجتمع زغال سنگ ممرادکو  طبس هم در این آیین 
گفت: مجتمع زغال سنگ ممرادکو وابسته به شرکت هلدینگ 
میدکو و گروه مالی بانک پاسارگاد است که عملیات اجرایی آن از 

پنج سال قبل آغاز شده است.
بهرام جلوداری با بیان اینکه برای این پروژه ۳۰۰ میلیارد تومان 
هزینه شده است افزود: با تمام تحریم های ظالمانه ای که سالهای 
گذشته متوجه کشور بود توانستیم با تکیه بر نیروی انسانی 

متخصص این پروژه را به سرانجام برسانیم.
جلوداری بیان کرد: چون زغال سنگ ماده اصلی فولاد کشور است 
امیدواریم با حمایت و پشتیبانی بیش از پیش دولت بتوانیم 
سالانه ۵۰۰ هزار تن کنسانتره ذغال سنگ ماده معدنی را استخراج 

و بخشی از نیاز صنعت فولاد کشور را تامین کنیم.
وی افزود: این پروژه در حال حاضر ۱۲۰ نفر شاغل دارد که در آینده 

نزدیک به ۲۰۰ نفر خواهد رسید.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی هم  در 
حاشیه این آیین به خبرنگار ایرنا گفت: ظرفیت تولید این کارخانه 
۵۰۰ هزار تن کنسانتره زغال سنگ در محدوده پروده طبس است 

که سال ۹۲ مجوز تاسیس آن صادر شد.
داوود شهرکی افزود: این کارخانه در محیطی به مساحت ۱۰۰ هزار 
مترمربع در نظر گرفته شده که مساحت فضای تولیدی آن نیز 

یک هزار و ۵۱۱ مترمربع است.
وی مجموع سرمایه گذاری ثابت این کارخانه را ۲ هزار و ۱۷۰ میلیارد 
ریال اعلام کرد و گفت: از این مبلغ یک هزار و ۱۹۰ میلیارد ریال 
سرمایه گذاری ریالی و ۵.۳ میلیون یورو سرمایه ارزی بوده است.

یک شرکت تبلیغاتی و آژانس بازاریابی در سبد خدمات 
برای  تا  دهد  قرار  نیز  را  بازار  تحقیقات  می تواند  خود 
مشتریان خود بتواند با نگاهی عمیق تر به بازار و همچنین 
از طریق آشنایی با الگوهای مصرفی مشتریان،  بهترین 

برنامه  بازاریابی را تدوین کند.
تحقیقات بازار؛ فرایند جمع آوری، تحلیل و تفسیر اطلاعات 
درباره بازار و مشتریان کنونی، قدیمی و یا بالقوه ی یک 
محصول یا خدمت است. این تحقیق در مورد خصوصیات، 
عادت مصرف،  محل زندگی و نیازهای بازار هدف شما 
و همچنین ویژگی های رقبا و صنعتی که درآن فعالیت 
می کنید، صورت می گیرد. تحقیقات بازار به صاحبان کسب 
و کار کمک می کند تا قبل از استفاده از منابع خود در یک 

کسب و کار، آن را امکان سنجی کنند.
امروزه شما برای ورود به هر کسب وکاری در دنیا نه تنها 
نیاز به شناخت دقیق آن دارید، بلکه باید شناخت عمیقی 
از بازار آن کسب و کار نیز داشته باشید. این شناخت از راه 

تحقیق بازار میسر می شود.
)تقسیم  بازار  بندی  بخش  همچون  استراتژی هایی 
افراد حاضر در یک بازار در چندین گروه( و برندینگ و 
متمایزسازی محصول )دادن هویت به یک محصول جهت 
خلق تمایز با محصولات رقبا(، بدون استفاده از تحقیقات 

بازار میسر نمی شوند.
یک شرکت تبلیغاتی و آژانس بازاریابی در سبد خدمات 
برای  تا  دهد  قرار  نیز  را  بازار  تحقیقات  می تواند  خود 
مشتریان خود بتواند با نگاهی عمیق تر به بازار و همچنین 
از طریق آشنایی با الگوهای مصرفی مشتریان،  بهترین 

برنامه  بازاریابی را تدوین کند.
برای انجام یک تحقیق بازار اثربخش باید ۱۱ مرحله طی 
شود. باید توجه داشت که این مراحل الزاما به صورت گام 
به گام انجام نمی پذیرند و ممکن است محقق بعضی از 
آن ها را نادیده گرفته یا اینکه مجبور شود بر اثر فیدبک 
گرفته شده به مراحل قبلی برگردد و دوباره آن  را انجام 

دهد.

احساس نیاز به تحقیق بازار

تحقیق بازار زمانی مورد نیاز است که تصمیم گیران باید 
برای لانچ کردن یک محصول یا رفع مشکل به وجود آمده 
راه  این  در کسب و کارشان تصمیم گیری کنند ولی در 
اطلاعات کافی در اختیار نداشته باشند. این زمانی است که 
فرایند تحقیقات بازار شکل می گیرد. البته در مواردی نیاز به 

تحقیقات بازار شکل نمی گیرد مانند:
الف( اطلاعات کافی در اختیار باشد
ب( تصمیم باید سریعا گرفته شود

ج( بودجه لازم در اختیار نباشد
د( هزینه تحقیق بیشتر از عایدی آن است

تعریف مسئله مورد پژوهش

مهم ترین گام در فرایند تحقیق بازار تعریف دقیق مسئله 
چه  چرا؟  سوالات  به  دقیق  جواب  است.  پژوهش  مورد 
مشکلی؟ و... می تواند به تعریف مسئله کمک کند. اگر یک 
شرکت میلیون ها تومان برای تحقیق بازار صرف کرده باشد 
ولی در ابتدا مسئله مورد پژوهش را اشتباه تعریف کرده 

باشد، بودجه خود را به آسانی تلف کرده است.

تعیین اهداف تحقیق

اهداف تحقیق توسط تعریف مسئله مورد پژوهش تعیین 
می شوند. این اهداف زمانی که محقق شدند، اطلاعات لازم 
جهت پاسخ به مشکل مطرح شده را به محقق می دهند. 
یک راه مناسب برای تعیین اهداف تحقیق، جواب به این 
سوال است: چه اطلاعاتی نیاز است تا مشکل مطرح شده 

پاسخ داده شود؟

تعیین قالب تحقیق

با این که قالب بیشتر تحقیق ها با یکدیگر متفاوت است 
ولی می توان آن ها را بر اساس روش تحقیق و روش های 
جمع آوری و تحلیل اطلاعات در سه دسته کلی تقسیم کرد:
الف( تحقیق اکتشافی که در آن داده ها به صورت ساختار 

نیافته جمع آوری می شوند.
با  بازاریابی  متغیرهای  آن  در  که  توصیفی  تحقیق  ب( 
سوالاتی توصیف می شوند که با چرا،  چه چیزی، چه کسی 

و چگونه شروع می شوند.
انجام  آزمایش  صورت  به  که  معلولی  علی  تحقیق  ج( 

می پذیرند.

مشخص کردن منابع و نوع اطلاعات

در تحقیقات بازار دو نوع اطلاعات داریم:
الف( داده های ثانویه:

این ها اطلاعاتی هستند که با هدف های دیگری بدست 
آمده اند. منبع این اطلاعات می تواند خارجی باشد مانند 
اطلاعات مرکز آمار ایران. یا داخلی که از پایگاه اطلاعاتی 

مشتریان شرکت بدست آمده است.
ب( داده های اولیه:

زمانی که اطلاعات ثانویه موجود منطبق بر اهداف تحقیق 
نباشند، محققان باید خودشان با روش های جمع آوری داده 
برای اهداف تحقیق حاضر به اطلاعات لازم دست پیدا کنند.

تعیین روش های دست یابی به اطلاعات

بر اساس نوع داده های تحقیق، روش های دست یابی به 
اطلاعات متفاوت خواهد بود. اگر داده ها از نوع ثانویه داخلی 
باشند، محقق می تواند از طریق اسناد شرکت، مدیران فروش، 
مدیران شرکت های دیگر و یا سیستم های اطلاعات بازاریابی 
به این اطلاعات دست پیدا کند. داده های ثانویه خارجی 
از طریق جستجو در اینترنت، سرویس های آماری-اطلاعاتی 

آنلاین و همین طور کتابخانه ها بدست می آیند.
اگر داده ها از نوع اولیه باشند می توانند از طریق تلفن، ایمیل، 
روش های رو در رو مانند مصاحبه، مطالعات مراکز رهگیری 
و پرسشنامه های آنلاین، جمع آوری شوند. داده های کیفی 
نیز از طریق مشاهده، گروه های تمرکز ،  مصاحبه، تحقیقات 

میدانی و... به دست می آیند.

طراحی نوع و سبک جمع آوری اطلاعات )نمونه گیری(

اگر سوالی که برای جمع آوری داده پرسیده می شود غلط 
باشد یا سوال درست در مکان غلط پرسیده شود، اثربخشی 
گونه ای  به  باید  پرسشنامه  می شود.  دار  خدشه  تحقیق 
طراحی شود که اطلاعات هدف را به بهترین شکل ممکن از 
پاسخ دهندگان بیرون بکشد. سوالات نباید مبهم یا جهت ده 
باشند. امروزه بعضی از نرم افزارها هستند که به کابران در 

طراحی و اتوماسیون نظرسنجی کمک می کنند.

تعیین نوع نمونه و اندازه آن

از آنجایی که مطالعه کل جمعیت هدف امکان پذیر نیست، 
محقق باید نمونه یابی کرده و اندازه آن را بدست بیاورد. 
برنامه ریزی نمونه نشان می دهد که چقدر نمونه انتخابی 
معرف کل جمعیت است. با در نظر گرفتن اهداف تحقیق 
اندازه  انجام داد.  را  برنامه ریزی نمونه دقیق تری  می توان 
نمونه دقت تحقیق را تحت تاثیر قرار می دهد. هرچه اندازه 
باشد،  تحقیق دقیق تر می شود ولی هزینه  بزرگتر  نمونه 

تحقیق را افزایش خواهد داد.

جمع آوری اطلاعات

جمع  آوری اطلاعات بخش مهمی از تحقیق بازار به شمار 
می رود. زیرا صرف نظر از روش تحلیل، آنالیز داده ها نمی تواند 
داده های غلط را تصحیح کند.  انتخاب نمونه اشتباه، انتخاب 
استخدام  یا  و  می دهند  اشتباه  پاسخ  عمدا  که  افرادی 
مصاحبه کنندگانی که تقلب می کنند،  از جمله خطاهایی که 
هستند که می توانند مرحله جمع آوری اطلاعات یک محقق 

را تحت تاثیر قرار دهند.

تحلیل داده ها

زمانی که داده ها جمع آوری شدند، گام بعدی تحلیل آن ها 
به منظور معنا بخشیدن به داده های خام صورت می پذیرد. 
فایل های  به  داده ها  کردن  وارد  شامل  داده ها  تحلیل 
کامپیوتری،  بررسی داده ها به منظور کشف خطاها،  دسته 
بندی و آزمایشهای آماری است. تحلیل داده اغلب به کمک 
یک نرم افزار تحلیل کامپیوتری مانند SPSS انجام می پذیرد.

آماده سازی و ارائه گزارش تحقیق

آخرین و یکی از مهمترین گام های فرایند یک تحقیق بازار 
آماده سازی و ارائه گزارش آخر تحقیق است. این کار از طریق 

گزارش متنی یا ارائه شفاهی صورت می گیرد.
۱۱ مرحله هر تحقیق بازار مشخص شد. وجود تخصص و 
در اختیار داشتن منابع لازم،  برای اجرای اثربخش هر یک 
از مراحل بالا امری ضروری به نظر می رسد. زیرا تحقیقات 
بازاری که به درستی صورت نپذیرد می تواند خسارت های 

جبران ناپذیری را بر هر کسب و کاری وارد کند.

تحقیقات و بازاریابی

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

مراحل اصلی انجام تحقیقات بازار اثر بخش
صنعت و معدن

دکتر علی قوامی

  تحلیل گر بازارسرمایه



n صاحب امتیاز و مدیرمسئول: مهرداد تیموری                                           n  سردبیر: مهدی تیموری                                       n  دبیر تحریریه: محمد حیرانی

»دنیای هوادار« یاد روح قلم و مرام زنده یادان ناصر احمدپور و عباس عبدالملکی، بزرگان عرصه مطبوعات ورزشی کشور  را پاس می دارد

  n تحریریه: دکتر مهرداد فرشیدی، مجید سعیدی، محمدرضا کاظمی، سیدرضا فیض آبادی، محمدحسین سیفی، رضا تواضعی و نسترن کیوان پور
 n مدیر روابط عمومی: دکتر علی ساجدی                      n  طراحی و صفحه آرایی:  امیررضا بیات                     n  دبیر سرویس عکس:  میلاد فیروزان                   n چاپ: کهن              

 n نشانی: کرج، چهارراه طالقانی به سمت میدان شهدا،  ساختمان حکیم، طبقه 8، واحد 82          کد پستی: 3134896384           تلفن: 32219147           نمابر: 32400023

روزنامه

جمعه 23 خرداد 99 -  شماره  497

www.donyayehavadar.ir

فدراسیون  از  بازنشستگی  دلیل  به  فرد«  پورعلی  »ناصر 
بدنسازی خداحافظی کرد و با رفتن وی از این مجموعه، 
عملا دوران  طولانی حضور وی در فدراسیون یادشده به 
پایان رسید. با تمام این احوال بی آنکه در رابطه با سال 
های حضور پور علی فرد  قضاوت کرده باشیم این نکته را 
نمی توان کتمان کرد با وجود خداحافظی وی از فدراسیون 
بدنسازی و اینکه دیگر امیدی به بازگشت وجود ندارد اما 
آثار این حضور طولانی مدت همچنان در فدراسیون جریان 
دارد. درست به همین دلیل می توان باور داشت انتخابات 
پیش روی فدراسیون بدنسازی به نوعی محل رویارویی 
نامزد یا نامزدهای مستقل از یک سو  و نیروهایی باشد که 
منتسب به رییس قبلی هستند. البته این مهم تنها یک 
فرضیه است و اصولا فردی که امکان بازگشت دوباره به 
فدراسیون را ندارد باید انگیزه ای هم برای تلاش و هزینه 
کردن وقت و انرژی نداشته باشد مگر اینکه تصور کنیم 

هدف از میدان به در کردن رقیب یا رقبای خاص باشد.

ایجاد تغییرات توسط سرپرست جدید فدراسیون و کنار 
گذاشتن بی درنگ نیروهای تاثیر گذار گذشته از جمله 
دبیر  و مسئول روابط عمومی فدراسیون، این گمانه زنی 
را تقویت می کند که تحولات به وجود آمده به مفهوم 
پایان دادن به دوران مدیریت پیشین و ایجاد تغییرات 
اساسی در فدراسیون بدنسازی خواهد بود.درک این مهم 
از مصاحبه سرپرست جدید فدراسیون دشوار نیست چرا 
که وقتی خراسانی سخن از انتخابات بی حرف و حدیث 
به میان آورده و تاکید می کند لازم بود برای رفع هر گونه 
شائبه و بی طرفی تغییراتی در ارکان فدراسیون داده شود 
به این مفهوم است که مسیر بازگشتبه گذشته مسدود 
خواهددشد. در همین راستا حصیبی دبیر فدراسیون جای 
خود را به نیروی جدیدی به نام کرباسی داد و همانطور که 

پیشاپیش ذکر شد، روابط عمومی نیز کنار گذاشته شد.
هنوز از زمان اعلام ثبت نام نامزدها و  انتخابات خبری 
نیست اما به نظر می رسد با توجه به روند پر شتاب تحولات 
در عرصه ورزش کشور، انتخابات فدراسیون بدنسازی خیلی 
زود برگزار شود.  بی گمان چهرهای مطرحی برای ثبت نام 
به صف خواهند شد اما آنچه که غیر قابل تردید می نماید 
قاطبه جامعه بدنسازی و پرورش اندام به دنبال تحولات 
هستند تحولاتی که در گرو آن تفکرات جدید و شیوه نوینی 
در عرصه این ورزش طراحی شود. حامیان مالی و اسپانسر 
به فدراسیون ورود پیدا کرده و ورزشکاران در سایه حمایت 
های مالی احساس آرامش کنند. شک نداریم در میان 

نامزدهایی که وارد میدان می شوند مطابق معمول عده ای 
وعده های فراوان خواهند داد اما تجربه ثابت کرده از میان 
جمع کثیر مدعی، تنها معدودی توان محقق ساختن وعده 
ها را دارند بر همین اساس باید به انتظار نشست تا از چهره 
هایی که وارد کارزار انتخاباتی می شوند رونمایی شود قطعا 
پس از آن می توان در رابطه با چگونگی توان کاندیداها 
اظهار نظر کرد. معیارهای فردی که بتواند بار مسیولیت 
اداره فدراسیون را بردوش بکشد روشن است و از هم اکنون 
می توان اذعان کرد چه کسانی، با کدام پیشینه و توان 
استحقاق تکیه زدن بر کرسی ریاست فدراسیون بدنسازی را 
دارند. از سویی نقش قهرمانان، پیشکسوتان و هیات های 
استانی در تعیین تکلیف آینده فدراسیون و انتخاب نامزد 
اصلح غیر قابل انکار خواهد بود. به نظر می رسد این جمع 
تاثیر گذار خیلی زود در خواهند یافت کفه ترازو به کدام 

سو سنگین تر است.

حرف آخر

نگاهی به تحولات در فدراسیون بدنسازی؛

کفه ترازو به کدام سو سنگینی خواهد کرد؟

گفت و گو

»پرویز ابوطالب« مرد اخلاق مدار
 فوتبال در عرصه سازندگی؛  

گرشاسبی: نام نیک پرویز خان 
درتاریخ ورزش ماندگار خواهد ماند 

سیروس جعفری - کارشناس ورزش - رسانه

نام »حمید گرشاسبی« برای خانواده بزرگ ورزش. کارشناسان 
مدیران و تماشاگران نامی آشنا و مقبول است مردی که بیش از 
پنجاه سال فعالیت مستمر ورزشی در مدیریت های مختلف از 
هیات کشتی استان تهران گرفته تا مدیرکلی استان های تهران 
و خوزستان از مدیرکلی حوزه وزارت ورزش و جوانان گرفته تا 
مدیرعاملی باشگاه پرسپولیس و ریاست هیات مدیره باشگاه 
پیکان. وقتی پای صحبت این کارشناس ارشد و خبره ورزش 
می نشینی از سوابق ورزشی، فرهنگی و اجتماعی یکایک دست 
اندرکاران ورزش با تو سخن می گوید؛ از بوقچی های باشگاه های 
پرسپولیس و استقلال گرفته تا بازیکنان و مدیران ورزشی و این 
خصوصیات بارز وتجربیات ارزنده وی موجب شد تا در تلاطم 
سنگین روزهای سخت باشگاه پرسپولیس پیروزمندانه بیرون 
بیاید. شاید او اولین مدیرعاملی باشد که به سلامت و قدرت 
به ساحل نجات رسید بدون کوچکترین لغزشی. اکنون درگذشت 
پیر دیر فوتبال ایران مرحوم »پرویز ابوطالب« موجب شد تا گفت 
و گویی داشته باشیم با رئیس هیات مدیره باشگاه پیکان که 
شرح آن را ادامه خواهید خواند:  حمید گرشاسبی سخنانش 
را اینگونه آغاز می کند: مرحوم پرویز ابوطالب برآمده از جنس 
ورزش، فرهنگ و بزرگی بود. وی از معدود مربیانی بود که همیشه 
استعدادیابی و سازندگی در دستور کارش بود و زمین های فوتبال 
خانه دومش به حساب می آمد. انگار خداوند متعال او را آفریده 
برای استعدادیابی آیندگان این سرزمین اللهی و پرورش نوجوانان 
و جوانان این مرز و بوم خدایی. گرشاسبی در ادامه می گوید: 
مرحوم پرویز ابوطالب یک سرمایه ملی بود و سجایای اخلاقی 
اش زبانزد خاص و عام بود. تفکر و آینده نگری اش قابل تقدیر 
بود و خود و برادان بزرگوارش همگی از جنس ورزش و معرفت 
بوده و هستند و من شخصا هیچگاه بازی درخشان مرحوم پرویز 
ابوطالب در باشگاه استقلال و راه آهن را فراموش نمی کنم. به 
یاد دارم که او پس از اخذ گواهینامه مربیگری از کشور ژاپن به 
آموزش و تمرین نوجوانان وجوانان پرداخت و در زمان ریاست 
آقای داریوش مصطفوی به سرمربیگری تیم ملی فوتبال نوجوانان 
برگزیده شد که نتایج پربارش حضور ده ها و صدها ورزشکار در 
تیم های ملی و باشگاهی است. رئیس هیات مدیره باشگاه 
پیکان افزود: من ارتباط بسیار نزدیک و خوبی با مرحوم ابوطالب 
داشتم بارها و بارها از محل تمرین و کارخانه تولید توپ پویا 
دیدن کردم. حیف و هزاران حیف که وزارت صنعت از این مرد 
بزرگ ورزش حمایت نکرد و متاسفانه کارخانه تولید توپ پویا 
به ویرانه ای تبدیل شد که جای بسی تاسف و تعمق دارد چون 
شخص مرحوم پرویز ابوطالب نه اهل تقلب بود و نه اهل دوز و 
کلک، نه اهل باج دادن و نه اهل باج گرفتن؛ ساده زیست ساده 
و بی ریا در میان مردم بود و ساده دعوت حق را لبیک گفت. وی 
در پایان گفت: مرحوم ابوطالب، مردِ اخلاق مدار فوتبال در عرصه 
سازندگی بود و با نوشتن چندین جلد کتاب درخصوص آنالیز 
فوتبال و حرکات نوین ورزشی در تمرینات، گام بزرگی در ورزش 
فوتبال برداشت و تفکرات آینده نگرانه اش همیشه قابل تقدیر 
بوده و معرفت، انسانیت، گذشت و مردمداری از خصوصیات 
بارز این مربی خوش فکر بوده که نام نیکش برای همیشه در 
صفحات زرین تاریخ ماندگار خواهد ماند. کاش ویروس کرونا 
نبود تا ببینیم صدها هزار تن از شیفتگان و شاگردانش چگونه 
مراسم تشیع این بزرگ مرد دوست داشتنی ورزش و فرهنگ را 
برگزار می کنند و خدمات صادقانه وی را طی ۷۰ سال ادای احترام 
می کنند. من این غم جانکاه را به خانواده بزرگ ورزش وتک تک 
مربیان، ورزشکاران و پیشکسوتان ورزش تسلیت عرض می کنم 
و امیدوارم عملکرد مرحوم پرویز ابوطالب چراغ راهی باشد برای 

آیندگان ورزش این مرز و بوم...

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار

به زودی؛ فیفا به زودی 2 میلیون دلار از طلب 4.700 
میلیون دلاری فدراسیون فوتبال را پرداخت خواهد کرد. 
در یکی دو سال اخیر فدراسیون فوتبال جهان نامه نگاری 
های متعددی با فدراسیون فوتبال انجام داده بود که 
اساسنامه فدراسیون فوتبال را اصلاح و دخالت دولتی 
ها در اداره فوتبال ایران را کمرنگ کند که بیشتر این 
نامه ها بی پاسخ می ماند و طبیعی بود در برابر این 
بی توجهی فیفا نیز نسبت به خواست های فدراسیون 
فوتبال ایران بی اهمیت باشد. یکی از این ها واریز حق و 
حقوق فدراسیون فوتبال ایران با وجود تحریم های خزانه 

داری آمریکا است.

برنامه  تیم های ملی  در کمپ  طرح های متعددی 
ریزی شده است. طرح هایی که فیفا هم از آن اطلاع 
دارد. ساختمان اداری فدراسیون فوتبال که کلنگ آن 
یکی دو سال پیش خورده است اما هنوز یک آجر هم 
روی آجر قرار نگرفته است. ترمیم چمن زمین شماره 
یک کمپ تیم های ملی و... و البته فیفا در سر بزنگاه 
و در یک جای مهم فدراسیون فوتبال ایران را متوجه 
انتخابات  کرد.  گرفته،  پیش  در  که  اشتباهی  رفتار 
ریاست فدراسیون فوتبال ایران. تاکید فیفا بر این بود 
برگزار شود.  نباید  انتخابات  تا اساسنامه اصلاح نشد 
اما اینروزها و به دنبال تلاش فدراسیون فوتبال ایران 

برای اصلاح اساسنامه و حذف مقامات دولتی از مجمع 
عمومی همکاری فیفا هم با فدراسیون فوتبال ایران پر 
رنگ شده است. فیفا فدراسیون فوتبال را مطلع کرده 
که کارهای اداری پرداخت 2 میلیون دلار به حساب 
فدراسیون فوتبال در حال انجام است و به زودی این 
مبلغ به حساب فدراسیون فوتبال خواهد نشست و می 
تواند بخش زیادی از مشکلات فعلی فدراسیون فوتبال 
را حل کند. ضمن اینکه فیفا قول داده در پروژه های زیر 
ساختی به فدراسیون فوتبال ایران کمک خواهد کرد. 
همان طور که آخرین بار پروژه تعویض چمن مصنوعی 

کمپ تیم های ملی را انجام داد. 

علی کفاشیان با پایان دوران محرومیتش اعلام کرده در 
جلسات بعدی هیات رئیسه فدراسیون فوتبال شرکت 

خواهد کرد.
علی کفاشیان با عنوان نایب رئیس اول مهدی تاج نزدیک 
به یک سال است در جلسات هیات رییسه شرکت نمی 
کند به این خاطر که کمیته اخلاق در پرونده ای او را به 
مدت 5 سال از حضور در فوتبال محروم کرده بود که این 
حکم توسط کمیته استیناف به یک سال تقلیل پیدا کرده 
است و زمان محرومیت یک سال هم سپری شده است. 
به همین خاطر وی در مصاحبه ای اعلام کرده است از 
آنجایی که از سمت خود استعفاء نکرده بود از هفته آتی در 

جلسات هیات رئیسه شرکت می کند.

نکته جالب اینکه در حال حاضر 8 نفر عضو هیات رئیسه 
فدراسیون فوتبال هستند و با بازگشت علی کفاشیان 
این ترکیب به 9 نفر خواهد رسید و در چنین شرایطی 
شکل بهتری به خود می گیرد به این خاطر که به منظور 
رای گیری در خصوص مصوبات مختلف تعداد اعضای 

هیات رئیسه باید فرد باشد.

درودگر: کفاشیان برگردد استعفا می دهیم

عضو هیات رئیسه سازمان لیگ فوتبال اعلام کرد در 
صورتی که علی کفاشیان به فدراسیون بازگردد استعفا 

خواهد داد.
صادق درودگر عضو هیات رئیسه فدراسیون فوتبال در 

گفت و گویی تلویزیونی در ارتباط با احتمال بازگشت 
علی کفاشیان به عنوان سرپرست ریاست فدراسیون 
فوتبال گفت:»بنده اعلام می کنم که اعضای مستعفی 

یا برکنار شده نمی توانند نامزد شوند.«
و  برگردد  فدراسیون  به  کفاشیان  آقای  افزود:»اگر  او 
سرپرستی ریاست فدراسیون فوتبال را به عهده بگیرد 
استعفای من روز میز است چرا که این کار غیرقانونی 

است.«
درودگر گفت:»اتفاقا امروز با آقای دادگان بودم و ایشان 
از سمتم در  بیفتد من  اتفاقی  اگر چنین  هم گفت 
کنفدراسیون فوتبال آسیا در بخش جوانان استعفا می 

دهم و دلایلش را هم خواهم گفت.«

دو میلیون دلار در حساب فدراسیون فوتبال

هیات رئیسه 9 نفره با بازگشت کفاشیان؟ درودگر: کفاشیان برگردد استعفا می دهیم

فوتبال ایران


